
အသည္းအစားထုိးျခင္း........(၂)

အသည္းအစားထိုးျခင္းအေၾကာင္း နည္းနည္းေျပာျပီးသြားေတာ့ အဘယ့္ေၾကာင့္ ၀မး္နည္းရတာကို
ဆက္လက္ေရးသားလို႕ပါသည္။ အဆိုပါ ခြဲစိတ္မွဳကို ႏိုင္ငံေတာ္က အားလံုးကုန္က်ခံကာ
ျပဳလုပ္ေပးေသာေၾကာင့္ ျဖစ္ပါသည္။ သိန္း ကို ရာႏွင့္ခ်ီကာ ကုန္က်မည္ ျဖစ္သည္။ အတိအက်ေတာ့
ကၽြန္ေတာ္ မတြက္တတ္ပါ။ ေဆးဖိုး၊ infrastructure ဖိုး၊ ႏိုင္ငံျခားသို႕သြားေရာက္ေလ့လာရသည့္
စရိတ္မ်ားကို ထည့္တြက္ပါက သိန္း ၅၀၀ ေအာက္တြင္ မရိွပါ။ ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ လူတစ္ေယာက္အတြက္
က်န္းမာေရးကုန္က်စရိတ္သည္ ပ်မ္းမွ်အားျဖစ္ က်ပ္ ရာဂဏန္းရိွပါသည္။ အခုေတာ့
လူတစ္ေယာက္တည္းအတြက္ သိန္း ၅၀၀ အကုန္ခံလိုက္တယ္ဆိုေတာ့....... အဆုိပါလူသည္ ထိုမွ်
ကုန္က်ခံရေလာက္ေအာင္ တိုင္းျပည္ကို အက်ိဳးျပဳမည့္ သူလား၊ ၅၀၀ ရင္းလ်င္ သိန္းႏွင့္ ခ်ီ ျပီး ျပန္လည္
ေပးဆပ္မည့္သူလား...... ဒါမ မဟုတ္ ငါတို႕ဆီမွာ ခြဲႏိုင္တယ္ကြ ဆိုျပီး လက္မေထာင္ႏိုင္ဖို႕
သက္သက္ပလဲား....... အစရိွသည့္ ေမးခြန္းမ်ားအတြက္ ကၽြန္ေတာ့္ထံတြင္ အေျဖမရိွပါ။

ေသြးလွည့္စက္မရိွလို႕၊ ေသြးလွဴ ဘဏ္မ ရိွလို႕၊ မီးမလာလို႕၊ ေသြးရည္ၾကည္မသြင္းရလို႕၊ အျပစ္မဲ့စြာ
ေသြးလြန္တုတ္ေကြးေၾကာင့္ ေသဆံုးသြားတဲ့ ကေလးေတြအတြက္........နယ္စပ္ကေန
၀င္ခ်င္တိုင္း၀င္လာတဲ့ ငွက္ဖ်ားေဆးအတုေတြေၾကာင့္ မေသသင့္ဘေဲသေနရတဲ့
ငွက္ဖ်ားလူနာေတြအတြက္........ အရည္အေသြး မျပည့္မီွတဲ့ TB ေဆးေတြေသာက္ျပီး TB ေရာဂါကို
အၾကိမ္ၾကိမ္ ကုသခံေနရသူေတြအတြက္........လံုေလာက္တဲ့အသိပညာမရိွလို႕ ကိုယ္၀န္ဖ်က္ခ်ရင္း
အသက္ေသဆံုးသြားက်တဲ့ အမ်ိဳးသမီးငယ္ေတြအတြက္......လံုေလာက္တဲ့ က်န္းမာေရးပညာေပးမွဳေတြ
မရိွလို႕ HIV ၊ hepatitis B အစရိွတဲ့ ေရာဂါေတြ ကူးစက္ခံေနရသူေတြအတြက္သာ အဒဲီ သိန္း ၅၀၀ ႏွင့္
အထက္ ကုန္က်ေငြကို အသံုးခ်ခဲ့လို႕ ရိွရင္.... ရလဒ္မ်ားသည္ အမ်ားၾကီး မဟုတ္ေတာင္
အနည္းငယ္ေတာ့ ေျပာင္းလလဲာမည္ျဖစ္သည္။ သို႕ေသာ္ ထိုကဲ့သို႕ေသာ သတင္းမ်ားသည္ သတင္းစာ
ေခါင္းစဥ္းမ်ား၊ ဂ်ာနယ္ေခါင္းစဥ္းမ်ားတြင္ ထည့္ရေလာက္ေအာင္ မခမ္းနား၊ မၾကီးက်ယ္၊
ငါလုပ္လုိက္တာကြ ဆိုျပီးေတာ့လည္း လက္မေထာင္လို႕မရ။

ကၽြန္ေတာ္တို႕ဆီမွာ Resource Allocation နဲ႕ပတ္သက္လာရင္ Economic based thinking and
priority လုပ္တဲ့အက်င့္ေတြကို ထားရိွဖို႕ လိုလာပါျပီ။ ကၽြန္ေတာ္တို႕ဟာ ဒီတိုင္းျပည္မွာ ႏွစ္အၾကာဆံုး
ပညာေရးႏွင့္ ထိေတြ႕ခဲ့သူေတြပါ။ ဘယ္သူမွ ဆရာ၀န္ေတြေလာက္ အၾကာၾကီး ေက်ာင္းမတက္ရပါဘူး။
အဒဲီေတာ့ ဆရာ၀န္ေတြက သာမန္လူေတြထက္ေတာ့ အေကာင္းအဆိုးကို ပိုျပီး
ခြဲျခားပိုင္းျဖတ္ႏိုင္လိမ့္မယ္လို႕ ယူဆလို႕ရႏိုင္ပါတယ္။ (လက္ေတြ႕တြင္
ဘယ္လိုအေျခအေနရိွလဲဆိုတာေတာ့ မေျပာေတာ့ပါဘူး) ကၽြန္ေတာ္တို႕ရဲ႕ customer ဟာ



ျပည္သူေတြျဖစ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္တို႕အတြက္ ျပည္သူအမ်ားစုရဲ႕ က်န္းမာေရးတိုးတက္မွဳကသာ အဓိက
ဦးစားေပးျဖစ္သင့္ပါတယ္။ ဒီကိစၥဟာ စီးပြားေရးကိစၥတစ္ခုတည္း မဟုတ္ပါ။ က်င့္၀တ္ပိုင္း၊
စိတ္ဓာတ္အဆင့္အတန္း ႏွင့္လည္း သက္ဆိုင္ပါသည္။ ကၽြန္ေတာ္တို႕မွာ
ေရြးခ်ယ္စရာလမ္းႏွစ္လမ္းရိွသည္။ လက္ရိွအတိုင္း ငပ်င္းက်ျပီးေနမလား။ လြယ္သည္။ သက္သာသည္။
ကိုယ္လုပ္ခ်င္တာလုပ္လို႕ရသည္။ သို႕ေသာ္ ကိုယ့္ကိုကိုယ္ ျပန္ေမးၾကည့္ရမွာက ငါေသသြားရင္
ငါ့သမိုင္းကို ဘယ္လိုခ်န္ခဲ့မွာလ။ဲ ငါဟာ လုပ္ပိုင္ခြင့္ေတြရိွပါလ်က္နဲ႕ လူအမ်ားအက်ိဳးယုတ္မည့္
လမ္းစဥ္ေတြကို ခ်မွတ္ခဲ့တာလား အစရိွသျဖင့္ ေမးခြန္းမ်ားကို ကိုယ့္ကိုကိုယ္ ျပန္ေမးၾကည့္သင့္သည္။
ေနာက္ထပ္နည္းလမ္တစ္ခုကေတာ့ ခက္သည္။ အမ်ားၾကီး ေျပာင္းလရဲမည္။ ေအာင္ျမင္ဖို႕ေတာ့
မေသခ်ာ။ အမ်ားၾကီး ၾကိဳးစားအားထုတ္ရမည္။ သို႕ေသာ္ ျပည္သူမ်ားအတြက္ တျဖည္းျဖည္းခ်င္း
အက်ိဳးရိွလာမည္ျဖစ္သည္။ က.ဲ...ကၽြန္ေတာ္တို႕ ဘယ္လမ္းေရြးၾကမလ။ဲ


